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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

1. Ordförande öppnade mötet klockan 18:00 och nämnden 

beslöt därefter att ajournera mötet. Mötet återupptogs 

klockan 19:25 efter allmänhetens frågestund. 

2. Ordförande Maria Antonsson (MP) och vice ordförande 

Therese Carlborg (M) fick i uppdrag att justera dagens 

protokoll. 

3. Protokollet justeras den 13 mars 2015. 

 

 

Anmäldes att protokollet från den 19 februari 2015 justerades 

den 20 februari 2015. 
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§ 2  

Förlängning av entreprenadavtal för drift av 
Linnégårdens vård- och omsorgboende 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner att sju platser med 

psykogeriatrisk inriktning omvandlas till platser med 

somatisk inriktning från och med den 1 april 2015. 

2. Stadsdelsnämnden rekommenderar kommunstyrelsen att 

förlänga avtalet med tre år för tiden den 1 februari 2016 till 

och med den 31 januari 2019 med Ersta diakonisällskap. 

 
Ärendet 

Linnégårdens vård- och omsorgsboende drivs på entreprenad av 

Ersta diakonisällskap sedan den 1 december 2013. Avtalet löper 

till och med den 31 januari 2016 med möjlighet till ytterligare 

förlängning med två gånger tre år och sedan ytterligare två år, 

sammanlagt till och med den 31 januari 2024 om parterna är 

överens. Överenskommelse om förlängning ska vara skriftlig 

och träffas senast nio månader före avtalstidens utgång, det vill 

säga den 30 april 2015. 

 

Förvaltningens bedömning är att samarbetet med entreprenören 

fungerar bra på alla nivåer. Verksamheten på Linnégården visar 

på en god kvalitet trots vissa utvecklingsområden. Förvaltningen 

föreslår att stadsdelsnämnden rekommenderar kommunstyrelsen 

att förlänga avtalet med Ersta diakonisällskap för tiden den 1 

februari 2016 till och med den 31 januari 2019.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 24 februari 2015. 

Dnr 2013-590-2.2.2. 

 
Beslut 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) och tjänstgörande 

ersättaren Johan Sigholm (FP) anmälde ett särskilt uttalande 

enligt följande. 

 

En bred mångfald av utövare inom vård och omsorg är viktigt. 

Det ger äldre och anhöriga en möjlighet att själva välja mellan 

olika alternativa verksamheter. Detta stärker i sig medborgarens 

inflytande över den kommunalt finansierade verksamheten. Det 
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medför också en ökad kraft för förbättringar och utveckling 

inom verksamheterna. Verksamheter som inte har en god 

kvalitet, bra service och kompetenta medarbetare klarar sig inte 

länge i en situation där medborgare fritt kan välja mellan olika 

alternativ. 

 

Att olika driftsformer och arbetsgivare finns inom kommunal 

service innebär också utökade möjligheter för de anställda att 

utvecklas och stärka sin position på arbetsmarknaden. När 

anställda inom yrken som oftast är kvinnodominerade inte 

längre hänvisas till endast en – kommunal – arbetsgivare, ökar 

också förutsättningarna för arbetstagarna att ställa krav på 

arbetsgivaren. 

 

Stadsdelsförvaltningens senaste uppföljning av Linnégårdens 

vård- och omsorgsboende visade att entreprenören uppfyller 

avtal och åtaganden samt att de boende på Linnégården erbjuds 

vård och omsorg av god kvalitet. Det finns visserligen områden 

som behöver utvecklas, men även ett engagemang från 

entreprenörens sida att vidareutveckla och förbättra 

verksamheten.  

 

Vi i Alliansen ser gärna många ytterligare förbättringar inom 

såväl entreprenaddriven som kommunalt driven verksamhet 

inom Östermalms stadsdel. Vi är dock övertygade om att en 

långsiktigt positiv utveckling är möjlig endast i en miljö där 

alternativ inom verksamheterna tillåts verka och utvecklas.  

 
Ersättaryttrande 

Ersättarna Malin Björk (C) och George Saari (KD) anmälde att 

om de tjänstgjort i nämnden hade de ställt sig bakom 

moderaternas och folkpartiets särskilda uttalande. 
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§ 3   

Ansökan om föreningsbidrag från RSMH Carpe Diem 
Östermalm/Lidingö för år 2015 

Beslut 

Nämnden beslutar att bevilja RSMH:s lokalförening Carpe 

Diem Östermalm-Lidingö ett bidrag med 37 000 kronor för år 

2015. 
 
Ärendet 

RSMH´s lokalförening Carpe Diem Östermalm-Lidingö har 

ansökt om ett föreningsbidrag om 50 000 kronor för år 2015. 

Föreningen har sedan år 2000 erhållit föreningsbidrag från 

förvaltningen, år 2014 beviljades föreningen 13 000 kronor. 

Föreningen har 45 medlemmar, varav 22 från Östermalm och 

erbjuder bland annat café, bok- och studiecirklar i 

förvaltningens lokal på Oxenstiernas gata 31. Föreningen visar 

ett plusresultat för år 2014 på 10 544,20 kronor. Förvaltningens 

förslag är att lokalföreningen ska beviljas ett bidrag om 13 000 

kronor för år 2015.   

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 februari 2015. 

Dnr 2014-718-5.4. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Maria Antonsson (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) lade 

för majoritetens del fram ett förslag och föreslog att nämnden 

ställer sig bakom detta. 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade tillsammans 

med tjänstgörande ersättaren Johan Sigholm (FP) bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit majoritetens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) och tjänstgörande 

ersättaren Johan Sigholm (FP) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för förvaltningens förslag till beslut enligt nedan. 

 

Förslag till beslut 
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RSMH´s lokalförening Carpe Diem för Östermalm-Lidingö 

beviljas bidrag med 13 000 kronor för 2015. 
Ersättaryttrande 

Ersättarna Malin Björk (C) och George Saari (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort i nämnden hade de ställt sig bakom 

förvaltningens förslag till beslut. 

 
Särskilt uttalande 

Ordföranden Maria Antonsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan. 

 

Det är angeläget, att personer med psykisk funktionsnedsättning, 

som är i behov av hjälp och en trygg tillvaro, har möjlighet att få 

stöd av organisationer som RSMH. RSMH bedriver en viktig 

verksamhet med olika slags aktiviteter. Vi vill säkra att 

verksamheten fortsätter och utvecklas.   

   

Vi i majoriteten är oroade av att den psykiska ohälsan bland 

unga 16-25 år ökar i Sverige och anser att det är viktigt att 

arbeta med och stödja organisationer som målmedvetet verkar 

för att förebygga psykisk ohälsa och förbättra vardagen för dem    
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§ 4   

Redovisning av genomförd tillsyn gällande försäljning 
av folköl och tobak 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av 

genomförd tillsyn gällande försäljning av folköl och tobak, samt 

tillsynsplan för 2015. 

 
Ärendet 

Östermalms stadsdelsnämnd har i uppdrag att årligen kontrollera 

de handlare som har anmält att de säljer folköl respektive tobak. 

För att underlätta såväl planering och uppföljning som 

resursfördelning har stadsdelsförvaltningen upprättat en 

tillsynsplan. 

 

Fält och Preventionsenheten inom Barn och Ungdom har sedan 

2010 en väl utvecklad modell för sitt tillsynsarbete. Den går ut 

på att polisen informeras innan tillsynsbesök om vilka datum 

tillsynen sker, att enheten alltid arbetar två och två samt att 

tobakslager och utrymmen vid och under disk kontrolleras. 

Överlag sköter sig de butiker som säljer folköl respektive tobak.  

 

Under 2014 har varken förbud att sälja folköl, varningar eller 

föreläggande med vite meddelats enligt tobakslagen. 

Stadsdelsförvaltningen har genomfört tillsynsbesök i den 

utsträckning som riktlinjerna föreskriver. 

   
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 februari 2015. 

Dnr 2014-742-1.3.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Ny förskola i Norra Djurgårdsstaden fastigheten 
Jackproppen 1 – inriktningsärende 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden fattar inriktningsbeslut om en ny förskola 

inom fastigheten Jackproppen 1 enligt detta tjänsteutlåtande. 

2. Stadsdelsnämnden godkänner att förvaltningen ger 

fastighetskontoret i uppdrag att utreda möjligheten att 

förvärva bostadsrättsandelar för en förskola. 

3. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 

återkomma till nämnden med underlag för 

genomförandebeslut. 
 
Ärendet 

En markanvisning av fastigheten Jackproppen 1 för 

nybyggnation av cirka 40 radhusliknande bostadsrättslägenheter 

och förskola, beslutades av exploateringsnämnden den 11 

december 2014.  

 

Förvaltningen bedömer att en förskola med cirka fyra (4) 

avdelningar behövs inom fastigheten Jackproppen 1 för att täcka 

behovet av förskoleplatser i de nybyggda kvarteren i Norra 

Djurgårdsstaden. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden fattar inriktningsbeslut om 

en ny förskola inom fastigheten Jackproppen 1, och att 

förvaltningen ger fastighetskontoret i uppdrag att utreda 

möjligheten att förvärva bostadsrättsandelar för en förskola. 

Vidare föreslås att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 

återkomma till nämnden med underlag för genomförandebeslut. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 februari 2015. 

Dnr 2015-054-2.6. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6   

Gustav Adolsparkens parklek och 
återkommunaliserande av verksamheter 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 
 
Ärendet 

Therese Carlborg m.fl. (M), Mimmi Deljerud Engholm (FP) tar 

i bifogad skrivelse upp frågan om Gustav Adolfsparkens parklek 

och återkommunaliserande av välfungerande verksamheter. 

Av skrivelsen framgår att en enig opposition ville återremittera 

ärendet för att nämnden skulle ha ett bättre underlag och större 

tydlighet kring ärendets beredning innan beslut fattades om 

eventuell kommunalisering. Oppositionen anser att det inför 

sådana beslut måste föreligga grundliga konsekvensutredningar 

av vad en kommunalisering kan innebära, både för 

verksamhetens innehåll och kvalitet och för nämndens ekonomi. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 februari 2015. 

Dnr 2015-071-1.1. 

 
Beslutsgång 

Ledamoten Tobias Sjö (M) anmälde jäv och lämnade lokalen 

under nämndens handläggning och beslut i ärendet. 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) och tjänstgörande 

ersättaren Johan Sigholm (FP) anmälde ett särskilt uttalande 

enligt följande. 

 

I ärendet kan vi konstatera att den mycket välfungerande 

parkleken i Gustav Adolfsparken nu återtas i egen regi och detta 

helt utan att någon konsekvensanalys har gjorts. Vi är starkt 

kritiska till att vänstermajoriteten i Stockholms stad på område 

efter område låter ideologi gå före verksamheters bästa.  

 

Den, sedan några år, helt upprustade och bemannade lekplatsen 

med plaskdamm belägen i Gustaf Adolfsparken är ett uppskattat 

inslag för våra minsta i stadsdelen. I parken ligger en kyrka och 

lekplatsen kantas av flera flerbostadshus. Det finns flera skolor i 

närheten som använder lekplatsen som sin skolgård.  
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Genom sitt agerande har den nya vänstermajoriteten valt att 

förbise de engagerade krafter som finns i Gustav Adolfsparkens 

parklek. Vänstermajoritetens agerande innebär såväl ett 

underkännande av Östermalmarnas fria val, som ett i 

förlängningen allvarligt hot mot den fristående ungdoms- och 

fritidssektorn, som ofta utgörs av småföretag med hög 

representation av kvinnor. 

 

Vi kan konstatera i ärendet att det förslag som nu genomdrivs av 

den nya majoriteten saknar både utredning och 

konsekvensanalys. Det görs trots att Alliansen föreslog en 

återremittering av ärendet för att nämnden skulle få ett bättre 

beslutsunderlag att ta ställning till. Det är inte bara oansvarigt 

agerat av majoritetens politiker mot de barn och deras anhöriga 

som besöker parkleken och den personal som arbetar där, det är 

även ett ansvarslöst sätt att hantera medborgarnas skattepengar 

på då det saknas en kostnadskalkyl för förslaget. 

 

Att fatta beslut om att ta tillbaka den mycket välfungerande 

parkleken i egen regi innan man har analyserat hur driften ska 

skötas, vad som händer med personalen och vad det kommer att 

kosta kan leda till oförutsedda kostnader för stadsdelen. Vi 

ställer oss därför frågan: hur återtagandet ska finansieras?  

 

Det har alltid varit Alliansens ambition att politik ska drivas i 

dialog med våra medborgare och tjänstemän och det är tråkigt 

att se att det inte är en ambition som delas av den nya 

majoriteten.   

 
Ersättaryttrande 

Ersättarna Malin Björk (C) och George Saari (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort i nämnden hade de ställt sig bakom 

moderaternas och folkpartiets särskilda uttalande. 
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§ 7   

Återinförande av referensgrupp för Norra 
Djurgårdsstaden 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner återinförandet av referensgrupp 

för Norra Djurgårdsstaden. 
 
Ärendet 

Då byggnationen i NDS sker i hög takt samtidigt som 

befolkningen och med det motsvarande servicebehov som växer 

med drygt 500 hushåll per år, har behovet av en referensgrupp 

med förankring i stadsdelsnämnden aktualiserats på nytt. 

Förvaltningen föreslår att referensgruppen återinförs, dock i 

justerad form vad gäller antalet deltagare. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 februari 2015. 

Dnr 2015-138-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Trafikförändringar inom SL trafiken 2015/2016 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Ärendet 

Östermalms stadsdelsnämnd har fått trafikförvaltningens förslag 

på trafikförändringar i SL-trafiken 2015/2016 på remiss från 

kommunstyrelsen. Förslaget innehåller möjliga 

trafikförändringar, men även eventuella reduceringar i trafiken 

och omfördelningar.  

 

Stadsdelsförvaltningen vill understryka vikten av ett 

kollektivtrafiknät som är tillgängligt för alla som besöker, bor 

och arbetar i staden. En väl genomtänkt och strukturerad 

utformning och planering av kollektivtrafiken är en 

grundläggande förutsättning för att nå kommunfullmäktiges mål 

för verksamhetsområdet om att Stockholm är en tillgänglig stad 

för alla, samt att transporter i Stockholm är hållbara. 

Förvaltningen understryker vikten av att 

funktionshinderperspektivet tas i beaktan när förflyttningar- 

eller ombyggnation av hållplatser sker, samt när tidtabeller 

uppdateras. 

 

Enligt förvaltningen bör lättillgänglig kollektivtrafik till Norra 

Djurgårdsstaden prioriteras, särskilt med tanke på att stadsdelen 

har miljöprofilering där målet om att minska resandet med bil är 

särskilt uttalat. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 25 februari 2015. 

Dnr 2015-119-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Maria Antonsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

yrkade att nämnden antar förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) och tjänstgörande 

ersättaren Johan Sigholm (FP) yrkade bifall till oppositionens 

gemensamma förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Under ärendets handläggning beslutade nämnden klockan 20:10 

att ajournera mötet. Sammanträdet återupptogs klockan 20:15. 
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Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) och tjänstgörande 

ersättaren Johan Sigholm (FP) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut: 

 

1. Att nämnden som svar på remissen i huvudsak tillstyrker 

förvaltningens tjänsteutlåtande, samt 

2. Att därutöver anföra: 

 

Alliansen i Östermalms Stadsdelsnämnd ser i huvudsak positivt 

på det remitterade förslaget om trafikförändringar i SL-trafiken 

2015/2016 (T16) och inser att landstingets ekonomiska ramar 

kräver att tillgängliga resurser nyttjas effektivt. 

 

Vi vill dock samtidigt belysa vikten av en trygg, tillgänglig och 

tillförlitlig kollektivtrafik inom Östermalms stadsdelsområde, 

som är ett av de snabbast växande i Stockholms stad. 

Kollektivtrafiken är här av särskilt stor betydelse för äldre och 

rörelsehindrade, för boende i den miljöprofilerade stadsdelen 

Norra Djurgårdsstaden, samt för det stora antalet studenter med 

begränsad ekonomi. Satsningar inom kollektivtrafiken är även 

en förutsättning för att få fler boende på Östermalm att se denna 

som ett fullgott alternativ till resor med den egna bilen. 

 

Kollektivtrafiken är vidare betydelsefull ur ett 

jämställdhetsperspektiv, då studier visar att kvinnor i än högre 

grad än män reser kollektivt. Den är även av avgörande 

betydelse för att göra Östermalm attraktiv för boende med olika 

vanor, rutiner och livspussel, samt en viktig komponent i att 

förverkliga arbetslinjen. 

 

Keolis förslag till linjeförändringar i innerstaden inkluderar ett 

antal nya linjer och förändrade linjesträckningar i busstrafiken 

som berör Östermalm. 

 

Ny linje 50 (Moa Martinssons torg–Lappkärrsberget) innebär en 

välkomnad förbättring i turtäthet från City till 

studentbostadsområdet på Lappkärrsberget, samt de 

utbildningsinstitutioner som ligger utmed Roslagsvägen. 

Olyckligt är dock förslaget om de indragna hållplatserna i 

Ekhagen, där många äldre är beroende av buss för att på egen 
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hand klara den dagliga tillvaron. Närmaste hållplats ligger drygt 

300 m bort, men Ekhagen är ett kuperat område där 

vinterväghållningen dessutom är lågt prioriterad. 

Att linje 40 (Reimersholme–Stora Skuggan) utgår får stora 

konsekvenser då all trafik till Stora Skuggan försvinner. Detta är 

ett välbesökt rekreationsområde för alla åldrar från hela 

Stockholm, där vår ambition är att göra platsen än mer 

lättillgänglig. Förutom verksamheter för flera förskolegrupper 

och unga med funktionshinder inom ramen för den populära 4H-

gården är det ett ställe för odling, rekreation och avkoppling. De 

uppskattade 800 m (= 2 x 800m!) till närmaste hållplats är en 

alldeles för lång sträcka för flera av besökarna. Indragningen av 

linje 40 kommer sannolikt resultera i en kraftigt ökad biltrafik i 

området, vilket vore direkt olämpligt. Vi anser därför att 

kollektivtrafiken bör justeras så att såväl Ekhagen som Stora 

Skuggan trafikeras även i framtiden. 

 

Vi ser med oro på att linje 62 utgår, då vi anser att det är mycket 

viktigt att en buss går upp Sibyllegatan och angör 

tunnelbanestationen vid Östermalmstorg på Sibyllegatan. 

 

Kollektivtrafiken behövs dock inte bara under dagen utan även 

nattetid. Allteftersom Stockholm växer och utvecklas ökar även 

behovet av att kunna resa till och från jobb med udda 

arbetstider, delta i sena möten, kulturevenemang eller studier, 

samt bidra till att boende röra sig fritt utan att behöva begränsas 

av en bristande tidtabell. I det remitterade förslaget saknas en 

ordentlig genomlysning av framtidens nattrafik i Stockholms 

innerstad. 

 

Vi inser att nattrafik kan vara kostnadsdrivande och att denna 

således noga måste avvägas mot reella behov. Vi föreslår därför 

att ett ytterligare fokus läggs på hur nattrafiken kan anpassas 

och förstärkas genom olika justeringar. Bussarna 91 och 94 är 

fortsatt viktiga på Östermalm, men det finns även ett behov av 

nattrafik i populära och växande områden såsom Norra 

Djurgårdsstaden, Ekhagen och Lappkärrsberget. 

 

Ett konkret förslag är en anpassning av nattbuss linje 291 

(Sergels torg–Gåshaga) så att denna passerar Norra 

Djurgårdsstaden (Bobergsgatan). Lappkärrsberget saknar helt 

nattrafik (närmaste hållplats Frescati ligger t.ex. c:a 1,1 km från 

hållplats Lektorsstigen). Detta är olyckligt för den i stor 

utsträckning kollektivtrafiksberoende studentpopulationen i 

området. Vi föreslår därför att detta områdes behov av nattrafik 

tillgodoses genom lämplig justering. 
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Varje dag avstår även många stockholmare från nattliga resor i 

kollektivtrafiken på grund av en känsla av otrygghet. Förslaget i 

remissen att minska kraven på trafikutövaren gällande städning 

och tvättning är därför olycklig, eftersom en smutsig miljö 

riskerar påverka de resandes upplevelse negativt och därigenom 

minska resandet. Tunnelbanan till/från nöjeskvarteren kring 

Stureplan är här särskilt drabbad. 

 
Ersättaryttrande 

Ersättarna Malin Björk (C) och George Saari (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort i nämnden hade de ställt sig bakom 

moderaternas och folkpartiets förslag till beslut. 

 
Särskilt uttalande 

Ordföranden Maria Antonsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan. 

 

Vi i majoriteten vill understryka behovet av bättre förbindelser 

till/från Norra Djurgårdsstaden.  Detta har framhållits från olika 

håll utan att det blivit nämnvärda förbättringar. I en tidigare 

skiss som Keolis tagit fram fanns en stomlinjeförsörjning som 

ett förslag till Norra Djurgårdsstaden. Denna finns av någon 

anledning inte med i förslaget. I avvaktan på den avbrutna och 

starkt försenade spårvagnsförbindelsen vill vi lyfta fram behovet 

av en stombusslinje till/från Norra Djurgårdsstaden. 

Utbyggnaden i stadsdelen sker i snabb takt och därför är det 

viktigt att kollektivtrafikutbyggnaden finns med redan från 

början. Det är också viktigt att en dialog mellan stad/stadsdelar 

och länet förs.  

De busslinjer som finns och föreslås till och från Norra 

Djurgårdsstaden måste få tätare turer. Det finns också stort 

behov av nattrafik. När bussen slutar gå på kvällen är det endast 

taxi som gäller, vilket inte är acceptabelt.   

 

Det är något oklart i förslaget när det gäller vilken buss som ska 

trafikera Hjorthagen. Är det buss 57 eller 55? Vi vill också 

betona vikten av nattrafik även till Hjorthagen.  

 

Det är beklagligt att busslinje 44 försvinner, eftersom den är 

länken från Ruddammen till Östermalm. Linjen är också en bra 

förbindelse till Skansen dit många barnfamiljer åker.    

  

Det är anmärkningsvärt att trafikeringen till Stora Skuggan 

föreslås tas bort. Detta är ett rekreationsområde i 
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Nationalstadsparken som bör lyftas fram och möjligheterna att 

ta sig dit bör öka och inte minska. Dessutom finns en 4 H gård i 

området som ytterligare talar för att den sträckan bör trafikeras.  

 

Förslaget innebär vidare att busshållplatserna i Ekhagen – 

Ekhagsvägen och Ekhagstorget - dras in. Vi vill framhålla 

vikten av att boende på kullen i Ekhagen därmed kommer att bli 

mer eller mindre isolerade. Äldre som har svårt att gå och 

föräldrar med barnvagnar kommer att få svårt att ta sig fram i de 

branta backarna. 

 

Den nya stombusslinjen är bra med tanke på det stora antalet 

resenärer till universitetet och Lappkärrsberget. Den linjen 

behöver gå med tätare turer än vad som är fallet idag. 

 

Förslaget innebär också att bara varannan tur kommer att gå till 

Lektorsstigen på helger och vardagar efter kl. 22. Detta är 

bekymmersamt med tanke på den stora tillströmningen av 

studenter som i stor utsträckning åker buss sent på kvällen. Med 

tanke på det stora antalet resenärer borde nattrafik införas.  
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§ 9   

Samråd inom vattenförvaltningen Norra Östersjöns 
vattendistrikt 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Vattenmyndigheten för Norra Östersjöns vattendistrikt, 

Länsstyrelsen Västmanlands län, har upprättat förslag till 

förvaltningsplan, förslag till miljökvalitetsnormer och förslag till 

åtgärdsprogram med tillhörande miljökonsekvensbeskrivning 

för perioden 2015-2021. Vattenförvaltning syftar till att skydda 

och bevara vattenresurserna för framtiden och arbeta för en 

långsiktigt hållbar vattenanvändning för alla.  

 

Förvaltningen är positiv till arbetet med att uppnå en långsiktigt 

hållbar vattenanvändning. Nämnden kan medverka till 

måluppfyllelsen genom att utveckla miljösmarta verksamheter 

och på så sätt bidra till en hållbar livsmiljö. Till stor del ligger 

dock remissen utanför stadsdelsnämndens ansvarsområde och 

förvaltningen har begränsad kompetens om vattenförvaltning. 

Remissen vänder sig i första hand till fackförvaltningarna som 

mer konkret arbetar med vattenfrågor i Stockholms stad. 

Förvaltningen har valt att främst titta på det åtgärdsprogram som 

berör Östermalms stadsdelsområde, d.v.s. det som behandlar 

Stockholms inre skärgård samt Igelbäcken, Edsviken och 

Brunnsviken. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 februari 2015. 

Dnr 2014-735-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Ledamoten Fredrik Boeke (S) anmälde jäv i ärendet och 

lämnade lokalen under nämndens handläggning och beslut i 

ärendet. 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Månadsrapport mars 2015 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den 

tillhandlingarna. 
 
Ärendet 

Totalt prognostiseras för året, efter resultatdispositioner en 

budget i balans. 

 

Dnr 2015-128-1.2.1. 
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§ 11   

Anmälan av lokalt samverkansprogram för vård och 
omsorg av personer med demenssjukdom 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

En regional överenskommelse för Stockholms län gällande 

samverkan för vård och omsorg för personer med 

demenssjukdom eller kognitiv svikt, antogs av Stockholms stad 

2013. De lokala aktörerna ska skriva samverkansprogram inom 

demensområdet utifrån lokala förhållanden i varje stadsdel.  

 

Syftet med det lokala programmet är att tydligöra 

ansvarsfördelning och samverkan mellan de olika aktörerna 

inom vård och omsorg: Personer med demenssjukdom eller 

kognitiv svikt ska få god vård och omsorg och deras anhöriga 

stöd genom hela vårdkedjan oavsett huvudman. 

 

Östermalms stadsdelsförvaltnings äldreomsorgen, 

husläkarmottagningar, enheter för primärvårdsrehabilitering, 

hemtjänstutförare, dagverksamhet och minnesmottagningen på 

Stockholmsgeriatriken varit inbjudna att delta i 

samverkansarbetet.  

 

Dnr 2015-123-1.2.5. 
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§ 12   

Anmälan av enheternas verksamhetsplaner och 
kvalitetsgarantier år 2015 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Enheternas verksamhetsplan (VP) kompletterar 

stadsdelsnämndens övergripande VP. Med utgångspunkt i 

nämndmålen fastställer enheterna i sina konkreta åtaganden; 

med förväntat resultat, arbetssätt, resursanvändning, uppföljning 

med resultat, analys och utveckling. Enheternas så kallade 

kvalitetsgarantier beskriver vad varje verksamhet åtar sig 

gentemot brukare/kunder och vad de åtar sig att göra för att 

genomföra dem, samt rutiner för att hantera synpunkter och 

klagomål. 

 

Dnr 2015-91-1.1.1. 
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§ 13   

Protokoll från nämndens pensionärsråd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den 

tillhandlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av stadsdelsnämndens pensionärsråds protokoll från 

den 23 februari 2015. 
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§ 14   

Protokoll från nämndens råd för 
funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågors 

protokoll från den 26 februari 2015. 
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§ 15   

Anmälan av delegationsbeslut enligt 
delegationsordningen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av delegationsbeslut.  

Dnr 2015-30-1.1. 

 

Ärendegrupp i 
delegations-
ordningen 

Datum Beslut Delegat 

2.9 
Upphandling av 
tjänster utom 
tjänster enligt 
biståndsbeslut 
för vård och om-
sorg. 

 
15-02-24 

 
Vidaredelegation 
av beslutanderätt 
med stöd av 
nämndbeslut samt 
kommunallagen 6 
kap. 37 § till 
stadsdirektören 
att för nämndens 
räkning ge-
nomföra upphan-
dling av säker och 
miljövänlig han-
tering av uttjänta 
telefoner. 
Dnr 2015-131-
2.2.1. 

 
Teenie Bennerholt 
t.f. 
stadsdelsdirektör 

 

2.9 
Upphandling av 
tjänster utom 
tjänster enligt 
biståndsbeslut 
för vård och om-
sorg 

 
15-02-24 

 
Vidaredelegation 
av beslutanderätt 
med stöd av 
nämndbeslut samt 
kommunallagen 6 
kap. 37 § till för-
valtningschefen 
vid service-
förvaltningen att 
för nämndens 
räkning ge-
nomföra  

 
Teenie Bennerholt 
t.f. 
stadsdelsdirektör 
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upphanling av 
organisations-
konsulter till 
nämnder, bolag 
och stiftelser. 
Dnr 2015-132-
2.2.1. 
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§ 16   

Anmälan av promemoria 2015-03-12 med förteckning 
av inkomna brev, skrivelser m.m. 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

 

Från och med den 12 februari 2015 till och med den 4 mars 

2015 

 

A. Meddelande från Kommunstyrelsen och 

Kommunfullmäktige i Stockholms stad 

Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde den 16 

februari 2015 (utdrag) 

§ 11 Ändring av Allmänna ordningsföreskrifter för Stockholms 

kommun (utvidgning av undantaget från förbudet att medföra 

hund på vissa platser) Dnr 667-1572/2014. 

§ 17 Detaljplan för Brofästet, del av Norra Djurgårdsstaden, del 

av Hjorthagen 1:3 m.fl. i stadsdelarna Hjorthagen och Norra 

Djurgården (583 lägenheter) Dnr 311-1745/2014. 

§ 18 Detaljplan för Väbeln 3 i stadsdelen Ladugårdsgärdet (400 

studentlägenheter) Dnr 311-1746/2014. 

§ 19 Revidering av de länsgemensamma riktlinjerna för 

handläggning av ärenden vid socialtjänsten kring 

ensamkommande barn. Dnr 333-878/2014. 

§ 20 Hälso- och sjukvård i bostad med särskild service och 

daglig verksamhet. Dnr 326-895/2014. 

§ 21 Rapportering av ej verkställda gynnande beslut enligt 9 § 

och rapportering enligt 28 f § lagen om stöd och service till 

vissa funktionshindrade (LSS) samt 4 kap 1 § socialtjänstlagen 

(SoL) kvartal 1, kvartal 2 och kvartal 3 år 2014. Dnr 325-

1685/2014, 325-1302/2014, 325-940/2014. 

§ 22 Rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap. 1 § 

socialtjänstlagen (SoL), kvartal 3 år 2014, äldreomsorg. Dnr 

327-1733/2014. 

 

B. Meddelande från socialnämnden 

Protokoll från socialnämnden, tillståndsutskottets sammanträde 

den 22 januari 2015. 

Protokoll i sin helhet. 

Protokoll från socialnämndens sammanträde den 17 februari 

2015 (utdrag). 
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§ 6 Rapport – ”Theo flyttar” – en bok till barn i familjehem. Dnr 

3.1.1.-32/2015. 

§ 7 Strukturerat skolstöd inom Pilotprojekt samverkan skola och 

socialtjänst, PPSS. Dnr 3.2.-0613/2013.  

 

C. Meddelande från Miljöförvaltningen 

Protokoll från miljö- och hälsoskyddsnämndens sammanträde 

den 16 december 2014 (utdrag) 

§ 8 Årsrapport plaskdammar 2014. Dnr 2014-16865. 

 

D. Inkomna skrivelser m.m. till Östermalms 

stadsdelsnämnd 
2015-02-25 inkom förslag på fristående satellitlägenheter till 

funktionshindrade i kv Hornslandet i Norra Djurgårdsstaden 

från privat person boende på Kungsholmen. Förslaget inkom via 

Insyn Sverige. Dokid: 45470 

 

E. Inkomna domar från förvaltningsrätten i Stockholm 

samt protokoll/beslut från Kammarrätten i Stockholm 

Förvaltningsrätten i Stockholm, Allmänna avdelningen, enhet 

12 

BESLUT 2015-02-09 angående laglighetsprövning enligt 

kommunallagen, nu fråga om inhibition, Östermalms 

stadsdelsnämnds beslut 2015-01-29, § 2. Förvaltningsrätten 

avslår yrkandet om inhibition. 

Kammarrätten i Stockholm, avdelning 6 

BESLUT 2015-02-11 angående återställande av försutten tid. 

Kammarrätten avslår ansökan om återställande av försutten tid. 

BESLUT 2015-02-25 angående inhibition i mål om 

laglighetsprövning enligt kommunallagen, fråga om 

prövningstillstånd. Förvaltningsrätten i Stockholms beslut den 9 

februari 2015 i mål nr 1810-15. Kammarrätten meddelar inte 

prövningstillstånd. Förvaltningsrättens avgörande står därför 

fast. 
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§ 17   

Information från stadsdelsdirektören 

T.f. stadsdelsdirektör Teenie Bennerholt informerade nämnden 

om den trygghetsvandring som ägt rum den 2 mars 2015 i Norra 

Djurgårdsstaden (NDS).  

 

Bra uppslutning av personer och tre poliser deltog också i 

vandringen. Flera observationer gjordes kring hur skyltar för 

bilister var placerade i Hjorthagen och säkerhetsaspekter på 

gångvägar från och till NDS och tunnelbanan i Hjorthagen. 

Iakttagelser gjordes också kring mörka stråk, vegetation och 

belysning av gångbanor m.m. 

 

Den trappa som finns för att ta sig till Hjorthagen när 

tunnelbanestationen är stängd måste ses över. Den är i dåligt 

skick och ingen belysning finns. Förvaltningen har ansvar för 

trappan och tar till sig synpunkten för vidare kontroll och åtgärd. 

 

Stadsdelsnämnden kommer att få minnesanteckningar från 

trygghetsvandringen för kännedom. 

 

Vidare informerades nämnden om att staden inför ett nytt 

ekonomisystem, Agresso M4. Den 4 maj 2015 startar systemet 

och samtliga stadsdelsförvaltningar ansluts då i systemet. Först i 

oktober månad 2015 går stadens bolag in i systemet och från år 

2017 ska samtliga förvaltningar och bolag vara anslutna till 

Agresso M4. 

 

Från och med 1 januari 2016 ansluter sig Östermalms 

stadsdelsförvaltning till ”effektivare inköp”. En ny modell för 

inköp av varor och tjänster. Modellen innebär att staden ska vara 

mer avtalstrogna. 
 

 
 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

12 mars 2015 
Blad 28 

 

  

§ 18   

Övriga frågor 

Klara Lidman (MP) informerade från Kattrumpstullens 

förtroenderåd. En positiv utveckling av verksamheten har skett 

under KOSMOS ledning.  

 

Fortfarande kvarstår dock vissa brister. Personalomsättningen 

fortfarande relativt hög men rekrytering pågår av personal. En 

plan är upprättad för pedagogiska måltider. 

 

Något som rådet uppmärksammat är att de brukare som får plats 

i boendet är i sämre skick när de väl kommer till boendet. En del 

är undernärda och boendetiden blir oftast kort då brukaren 

avlider. 

 

Malin Björk (C) kompletterade informationen från 

Kattrumpstullen med att KOSMO arbetar metodiskt med att 

utveckla och driva verksamheten. Ledningen arbetar aktivt med 

kontaktmannaskap för brukarna, teamledare ska finnas på varje 

våningsplan och en helt ny modell har tagits fram för hur 

aktiviteter ska erbjudas till de boende. 

 

Avdelningschef Marianne Snell ska återkomma till nämnden 

med information om Stockholms stad har en hårdare bedömning 

än riket i övrigt vad gäller beviljande av plats i vård- och 

omsorgsboende. 

 

Birgit Marklund Beijer (S) framförde ett tack till förvaltningen 

vad gäller framtagandet av enheternas verksamhetsplaner för år 

2015. Enheterna har gjort ett mycket bra arbete. 
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§ 19  

Gemensam upphandling av insatser för barn, 
ungdomar och familjer för Stockholms stad - 
dygnetruntvård 
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§ 20  

Gemensam upphandling av insatser för barn, 
ungdomar och familjer för Stockholms stad - 
öppenvård 
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§ 21  

Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap 10 § 1 
stycket föräldrabalken (FB)  
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§ 22  

Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap 10 § 1 
stycket föräldrabalken (FB)  
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§ 23  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
punkten föräldrabalken (FB 
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§ 24  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
punkten föräldrabalken (FB) 
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§ 25  

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 5 februari 

2015. 

 
 


